
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 28. januar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 744
Ifølge miljøskadeloven har Natur & Miljø-afdelingen i Fredericia Kommune ikke kunnet
udstede et forbud mod Danweees for store oplag af elektronikaffald, der ikke var opbeva-
ret korrekt og til fare for miljøet og grundvandet. Vil ministeren redegøre for, om det netop
vedtagne lovforslag L 96 (ændring af handlepligten for den ansvarlige for en miljøskade,
indførelse af godtgørelsesordning samt ændring af definitionen af arter og naturtyper) sik-
rer, at virksomheder som Danweee kan stilles til ansvar for deres handlinger i fremtiden?
Og hvis ikke, vil ministeren så se på en ændring af miljøskadeloven, så virksomheder
som Danweee fremadrettet kan stilles til ansvar?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai Villadsen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mai.Villadsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand

1/1

Miljø- og Fødevareudvalget 2020-21
MOF Alm.del - Spørgsmål 744

Offentligt


